
ادامه از صفحه اول
کیسینجر ۹۷ ساله قبل از شیوع کرونا 
نیز درباره وقوع جنگ س��رد جدید بین آمریکا و چین هش��دار 
داده بود. جالب اس��ت بدانیم پس از پیروزی ترامپ در انتخابات 
ریاس��ت جمهوری 2016، کیسینجر مهم ترین استراتژیستی بود 
که با رئیس جمهور آمریکا دیدار کرد. او در چندین دیدار پنهان با 
ترامپ- که البته بعدها از سوی رسانه های آمریکایی افشا شد- به 
رئیس جمهور جدید آمریکا توصیه کرد استراتژی »فشار هدفمند بر 
پکن« را به صورت جدی در دستور کار قرار دهد. ترامپ نیز دقیقا 
به توصیه کیسینجر عمل کرده و چین را تبدیل به »سیبل اصلی 
حوزه سیاست خارجی آمریکا« و »دشمن اصلی واشنگتن در نظام 

بین الملل« کرد. 
امروز، نتیجه ۴ سال منازعه مطلق واشنگتن با پکن را مشاهده 
می کنیم! آمریکا در جنگ تجاری با پکن ناکام مانده و بر خلاف آنچه 
ترامپ تصور می کرد، بسیاری از شرکت های آمریکایی مستقر در 
چین حاضر نشدند فعالیت های تجاری و اقتصادی خود را به داخل 
خاک ایالات متحده منتقل کنند! صادرات چین به آمریکا نه تنها 
کاهش پیدا نکرد، بلکه شاهد افزایش آن و در نتیجه، افزایش دوباره 
کسری تجاری آمریکا )در قبال تجارت با چین( بودیم! پس از این 

ناکامی، ترامپ و مقامات کاخ سفید دامنه منازعه با چین را به صورتی 
کنترل  نشده افزایش دادند. اکنون آمریکا در دریای چین جنوبی 
مشغول ماجراجویی است و صادرات تسلیحات به تایوان را با هدف 
مواجهه با پکن از سر گرفته . حتی آمریکا سازمان های بین المللی را 
مجبور کرده میان »انزوای پکن« و »قطع کمک های رسمی آمریکا«، 
یک گزینه را انتخاب کنند. در چنین شرایطی صدای فریاد کیسینجر 
به آسمان برخاسته است! گویا او بدرستی اما بسیار دیر احساس 
کرده اس��ت »تدوین یک نقشه راه استراتژیک« و عملیاتی کردن 

آن، بدون در نظر گرفتن توانایی بازیگر یا بازیگران برای »خط  کشی 
ابعاد بحران« و »مدیریت تنش ها« امکان پذیر نیست! 

کیسینجر باید از همان ابتدا درک می کرد »تنش زایی با پکن« 
می تواند نتایج فاجعه باری برای آمریکا در حوزه امنیت و سیاست 
خارجی داشته باشد و حتی به مانند دوران جنگ سرد )میان آمریکا و 
اتحاد جماهیر شوروی(، بخش اعظمی از توان راهبردی و درآمدهای 
عمومی آمریکا را نیز صرف این منازعه کند. کیسینجر بسیار دیر و 
در ۹۷ سالگی، متوجه مشاوره نادرست خود به ترامپ شده است، 
اما این اعتراف غیرمستقیم و بسیار دیرهنگام، نمی تواند اتهام بزرگ 
او یعنی ایجاد بحران های غیرقابل پیش بینی در جهان را از بین ببرد!
* دکترای روابط بین الملل

رضا حسن زاده در نساجی
بازیکن و مربی پیشین تیم فوتبال 
اس��تقلال با قراردادی یکس��اله به 
صورت رسمی به نساجی پیوست. 

رضا حسن زاده، بازیکن و مربی 
پیشین تیم فوتبال استقلال با عقد 
قراردادی یکساله رسما به تیم نساجی پیوست تا در لیگ 
بیستم به عنوان دستیار وحید فاضلی، سرمربی این تیم 

روی نیمکت نساجی بنشیند. 
حسن زاده فصل گذشته س��رمربی تیم فوتبال امید 
استقلال بود که با این تیم نتایج قابل توجهی کسب کرد 
و ضمن معرفی چند بازیکن به تیم بزرگسالان، توانست 

مجوز حضور در لیگ برتر کشور را دریافت کند. 
نساجی به منظور گذراندن اردوی آماده سازی خود در 

جزیره کیش به سر می برد. 

داربی ایتالیا بر سر جذب گریزمان
اینتر و یووه؛ آماده جذب

 قهرمان جهان
کالچو مرکاتو نوش��ت: با بالا گرفتن 
تنش بین کومان و گریزمان در بارسا، 
2 باشگاه اینتر و یووه، آماده جذب 

ستاره فرانسوی هستند. 
 تنش ه��ای لفظ��ی اخی��ر بین

رونالد کومان، سرمربی جدید بارسا و آنتوان گریزمان، ستاره 
فرانسوی این تیم باعث شده 2 باشگاه ایتالیایی اینترمیلان 

و یوونتوس برای به خدمت گرفتن او امیدوار شوند. 
گریزمان اخیرا با طعنه  به کومان گفته بود دیدیه دشان 
می داند از من در کجا استفاده کند. کومان هم در پاسخ به 
او نشان داد از صحبت های گریزمان ناراحت شده است. 
کومان خطاب به او گفت: »هر کسی می تواند نظر خود را 
ابراز کند ولی من هستم که تصمیم می گیرم در بارسا هر 

کس کجا بازی کند«. 
این تنش ها باعث شده احتمال جدایی گریزمان از بارسا 
در آینده نزدیک قوت بگیرد و 2 باشگاه یوونتوس و اینتر 
آماده اند از این فرصت احتمالی نهایت اس��تفاده را ببرند. 
2 باشگاه تصمیم دارند در زمان مناسب برای به خدمت 
گرفتن قرضی گریزمان س��راغ بارسلونا بروند. این زمان 

ممکن است نقل و انتقالات ماه ژانویه باشد. 

علی کریمی به همبازی اش می پیوندد؟
هافبک 2 فص��ل اخیر تیم فوتبال 
اس��تقلال در تیررس باشگاه سابق 

خود قرار گرفت. 
تلاش های سپاهان برای جذب 
یک هافبک دفاعی همچنان ادامه 
دارد و آنه��ا درصدد جذب علی کریمی، هافبک 2 فصل 
گذشته استقلال هس��تند. کریمی هنوز قراردادش را با 
اس��تقلال تمدید نکرده، هر چند مسؤولان استقلال در 
روزهای اخیر از روند مثبت مذاکرات برای تمدید قرارداد 

این بازیکن خبر داده اند. 
کریمی در لیس��ت محرم نویدکیا، همب��ازی اش در 
س��پاهان و س��رمربی جدید این تیم ق��رار گرفته و این 
در ش��رایطی اس��ت که او به بازی در خارج از کشور نیز 

تمایل دارد. 

تغییرات در فدراسیون جهانی وزنه برداری ادامه دارد
معرفی جانشین تاماش آیان

در فروردین 1400
بع��د از تغیی��رات م��داوم در رأس 
فدراسیون جهانی وزنه برداری، قرار 
اس��ت فروردی��ن 1۴00 به صورت 
رس��می برای انتخاب رئیس جدید 

رای گیری شود. 
فدراسیون جهانی وزنه برداری روزهای آشفته ای را پشت 
سر می گذارد. بعد از برکناری پاپاندریا از ریاست موقت، 
نایب رئیس تایلندی فدراسیون جهانی که جای او را گرفته 
بود هم به خاطر انتقادهای زیاد، بعد از 2 روز از این سمت 
کنار رفت! از آنجا که تایلند به خاطر دوپینگ های گسترده 
با محرومیت مواجه است، انتخاب این فرد تایلندی به عنوان 

رئیس موقت با انتقادهایی همراه شد. 
هیات اجرایی فدراسیون جهانی وزنه برداری در ادامه 
تغییرات متوالی خود این بار مایکل ایرانی از بریتانیا را به 

عنوان رئیس موقت معرفی کرد. 
در روزه��ای اخی��ر ه��م پاپاندریا از هی��ات اجرایی 
کناره گیری کرد و هم آنتونی اورسو، رئیس کنفدراسیون 
وزنه ب��رداری اروپ��ا اس��تعفای خود را از هی��ات اجرایی 
فدراسیون جهانی اعلام کرد. حالا بعد از چند روز جنجالی، 
هیات اجرایی فدراس��یون جهانی تاریخ کنگره جهانی را 
اعلام کرده تا در آن نشس��ت بالاخره از جانشین تاماش 

آیان،  رئیس مجارستانی رونمایی شود. 
قرار اس��ت در این کنگره که ۴ تا ۷ فروردین س��ال 
1۴00 در لوزان سوییس یا استانبول ترکیه برگزار می شود، 
تکلیف رئیس جدید و اعضای هیات اجرایی با رای گیری 

مشخص شود.

اخبار

ورزشی
پرسپولیس فینالیست قطعی لیگ قهرمانان 2020

با نامه رسمی »ویندزور جان« دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( به دبیران کل فدراسیون های تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا، اشاره شده 
بازی فینال بین پرسپولیس ایران و برنده بازی نیمه نهایی نمایندگان شرق، 1۹ دسامبر 2020/  2۹ آذر ۹۹ در قطر برگزار خواهد شد. با قید نام باشگاه 
پرسپولیس در این نامه رسمی به عنوان یکی از فینالیست ها، می توان رای کمیته استیناف کنفدراسیون فوتبال آسیا را رد شکایت النصر سعودی دانست. 

رئیس فدراسیون هندبال گفت: با آغاز 
لی��گ برتر هندبال و پخش از ش��بکه 
ورزش، ش��ور و شوق به خانواده هندبال بازگشت و از این بابت 

خوشحالیم. 
علیرضا پاکدل درباره برگزاری لیگ برتر هندبال اظهار کرد: 
بعد از ۸ ماه تعطیلی رقابت و تمرینات هندبال و ورزش به دلیل 
شیوع کرونا که همه دنیا را دربرگرفته، توانستیم مجوز برگزاری 
لیگ برتر را بگیریم. در همین شرایط در کشورهای اروپایی مثل 
رومانی و فرانسه هم شاهد برگزاری مسابقات لیگ هستیم. ما 
هم توانستیم با ارائه پروتکل های قوی از وزارت بهداشت و ستاد 
مقابل��ه با کرون��ا در ورزش مجوز برگزاری بازی ها را بگیریم که 
باید از آنها تشکر کنم. رئیس فدراسیون هندبال در گفت و گو با 
ایسنا افزود: ورزشکاران ما بویژه ملی پوشان تنها راه معیشتی شان 
همین قراردادهای لیگ برتر است بنابراین آنها خیلی دنبال آغاز 
مسابقات بودند و با من تماس های مکرر می گرفتند. مربیان هم 
منتظر آغاز مسابقات لیگ برتر بودند و در نهایت توانستیم با اخذ 

مجوز مسابقات را آغاز کنیم. 
پاکدل در ادامه گفت: ما جزو 
معدود فدراسیون هایی هستیم 
که پروتکل هایی که ارائه کردیم 
بدون هیچ گونه ایرادی به تایید 
رسید. این مس��ابقات با حفظ 
پروتکل های ش��دید بهداشتی 
آغاز شد. اعضای تیم ها 2 بار در 
شهر های خود و یک بار در تهران 

تست کرونا دادند. تونل ضدعفونی داشتیم و موارد بهداشتی در 
هتل ها بش��دت رعایت ش��د تا خدا را شکر بدون هیچ مشکلی 
مسابقات انجام شود. تا روز پایانی مسابقات هم هیچ فردی که 
علائم بیماری داش��ته باشد، یا به سبب بیماری بازی لغو شود 

نداشتیم. 
رئیس فدراسیون هندبال گفت: نقطه قوت این مسابقات هم 
خوش��حالی و شور و شوق هندبالیست ها به خاطر پخش زنده 

مسابقات بود. هر روز یک دیدار 
از شبکه ورزش پخش شد و در 
روز پایانی هم از 2 شبکه ورزش 
و امید مسابقات روی آنتن رفت 
که باید از عوامل شبکه ورزش 
و همچنین اسپانسرهای حاضر 

تشکر کنم. 
وی گفت: در این روزها شأن 
هندبال حفظ شد و این ورزش 
به روزهای خوب خود بازگش��ت و این مایه شادی ما و خانواده 
هندبال است. فکر می کنم همه آیتم های لازم برای برگزاری لیگ 
را داشتیم و هیأت تهران نیز میزبانی خوبی داشت و زحمات زیادی 
کشیدند. باشگاه ها هم بدون کمترین حاشیه به میدان آمدند و 

لیگ در مرحله اول به نقطه پایانی رسید. 
او در پاسخ به این سوال که آیا با این پوشش خوب رسانه ای، 
نبود تیمی از تهران در لیگ برتر بیشتر از پیش حس نشد، گفت: 

تهران اگر تیم داشته باشد قطعا به نفع هندبال کشور است اما 
هیأت تهران و ما در فدراسیون بسیار پیگیری کردیم و لحظه آخر 
هم قرار بود یک تیم داشته باشیم اما اسپانسر یکی از باشگاه های 
پایتخت در لحظه آخر شرایطش مهیا نشد. امیدواریم در سال های 

آینده بتوانیم در پایتخت هم تیمی داشته باشیم. 
پاکدل درباره صحبت هایی مبنی بر تغییر تاریخ مس��ابقات 
قهرمانی جوانان آسیا هم گفت: نه تغییری نکرده و هنوز همان 
اول فروردین خواهد بود. ما درخواست دادیم اما هنوز کنفدراسیون 
هندبال آسیا تاریخ جدیدی به ما اعلام نکرده است و فعلا همان 
اول فروردین 1۴00 خواهد بود. وی درباره تیم ستارگان دشتستان 
که در مرحله اول دور رفت لیگ برتر هندبال غایب بود، گفت: هفته 
آینده کمیته انضباطی برای آن تصمیم خواهد گرفت. تعدادی 
مبتلا شده بودند و مشکل داشتند. باید بررسی شود و در نهایت 

طبق ضوابط تصمیم نهایی گرفته خواهد شد. 
وی درباره تاریخ دور بعدی مسابقات لیگ برتر هندبال گفت: 

مرحله بعدی احتمالا ۵ آبان ماه خواهد بود. 

پاکدل: 

خوشحالیم شوق به هندبال بازگشت

استراتژیست هایی که بسیار دیر پشیمان می شوند!

گفتوگو

نگاه

قص��ه تکراری و پرغصه فوتبال ایران یعنی بدهی به بازیکنان 
و مربیان خارجی گویا پایانی ندارد و در این میان س��رخابی های 
پایتخت بیش از دیگر تیم ها درگیر این موضوع هستند. پس از کش 
و قوس های فراوان، به گفته وکیل برانکو ایوانکوویچ او بخش زیادی 
از طلبش را دریافت کرده اما در آن سو، آبی های پایتخت با آنکه 
بخشی از مطالبات وینفرد شفر را پرداخت کرده اند، مربی آلمانی از 
آنها دلخور است و کل طلبش را یکجا می خواهد. حال باید منتظر 
ماند و دید بالاخره مدیران این 2 باشگاه می توانند پرونده مطالبات 

مربیان پیشین خود را ببندند؟
***

استقلال به شفر پول داد، مربی آلمانی ناراحت شد! ■
مسؤولان استقلال موفق شدند بخشی از مطالبات سرمربی اسبق 

خود را پرداخت کنند. 
در شرایط کنونی اصلی ترین مشکلی که مدیران باشگاه استقلال 
با آن دست و پنجه نرم می کنند، مساله مطالبات وینفرد شفر است. 
سرمربی آلمانی سابق آبی ها بابت  طلب 600 هزار دلاری اش ضمن 
شکایت به فیفا، استقلال را محکوم کرده و پنجره نقل و انتقالاتی 

این باشگاه را بسته است. 
از این رو مسؤولان استقلال هنوز نتوانسته اند قرارداد بازیکنان 
جدید خود را به خاطر پنجره بسته شان ثبت کنند و باید هر طور 
شده پول شفر را بپردازند تا بتوانند با باز کردن پنجره نقل و انتقالاتی، 

از نفرات جدید خود در لیگ بیستم استفاده کنند. 
در چنین شرایطی مدیران باشگاه به دنبال تامین منابع مالی 
برای پرداخت پول شفر هستند. آنها در نخستین گام موفق شدند 

بخش��ی از مطالبات این مربی را تامین کرده و به حساب او واریز 
کنند. با اینکه امید می رفت با واریز این بخش از پول ش��فر، او تا 
حدی راضی شود اما مربی آلمانی که از مسؤولان استقلال عصبانی 

است زیر بار دریافت قسطی طلبش نمی رود. 
او در مصاحبه ای گفته است پولش باید به طور کامل پرداخت 
شود و پرداخت اقساطی مورد تایید خودش و فیفا نیست. حال اما 
مسؤولان استقلال درصددند تا پایان هفته جاری مابقی پول شفر 
را هم پرداخت کنند و قسط اول را فقط برای به دست آوردن دل 
این مربی واریز کرده اند. حال با این شرایط باید منتظر ماند و دید 
طی روزهای آینده چه اتفاقاتی درباره ماجرای  طلب شفر و پنجره 

بسته نقل و انتقالاتی استقلال رخ خواهد داد. 
وکیل برانکو: ٧۵ درصد مطالبات پرداخت شده است ■

از سوی دیگر در باشگاه پرسپولیس، وکیل سرمربی اسبق این 
تیم می گوید با وجود اینکه این مربی کروات شرایط تحریم را در 
ایران درک کرده بود و با پرس��پولیس با انعطاف رفتار می کرد اما 

مدیران این باشگاه از او قدردانی نکردند. 
در چند روز اخیر بعد از ماه ها وعده در نهایت مدیران پرسپولیس 
توانس��تند ۷۵ درصد مطالبات برانکو ایوانکوویچ را تسویه کنند. 
پرسپولیس در ماه های اخیر بشدت تحت فشار فیفا قرار داشت و از 
این رو به واسطه درآمدهایش از فیفا و پول انتقال علیرضا بیرانوند 
توانس��ت ابتدا مطالبات ایگور پانادیچ، زلاتکو ایوانکوویچ و مارکو 
اس��تیلینوویچ را تس��ویه کند و در ادامه بخش زیادی از مطالبات 
برانکو را پرداخت کرد و حالا س��رمربی سابق پرسپولیس منتظر 
اس��ت در روزهای آینده 2۵ درصد باقیمانده طلبش هم پرداخت 

شود تا رسما پرونده او در فیفا بسته شود. 
وکیل ایوانکوویچ در گفت و گویی اظهار کرد: در یک سال اخیر 
باشگاه بارها با ما تماس گرفت، من یک بار به استانبول و یک بار 
هم به تهران با هزینه باشگاه سفر کردم. برانکو و دستیارانش اواخر 
فصل بسیار موفق در ژوئن 201۹ )خرداد 1٣۹۸( حاضر بودند به 

باشگاه تخفیف بدهند اما با جیب خالی ایران را ترک کردند. 
رادو بوشیچ افزود: در ادامه ما در استانبول مذاکره کردیم. باشگاه 
پرس��پولیس گفت هیچ پولی پرداخت نمی کند، چون آنها تصور 
می کردند در زمان مذاکره برانکو با الاهلی، تخلفی رخ داده است و 
استدلال محکمی برای این موضوع داشتند. از ما خواستند به فیفا 
شکایت نکنیم اما ما قبول نکردیم و در نهایت هم شکایت کردیم 
و فیفا در تاریخ 26 فوریه )۷ اسفند ۹۸( به سود ما رای داد. بعد از 
صدور رای از سوی فیفا باشگاه قصد داشت به CAS اعتراض کند 

اما در آخرین لحظه منصرف شد. 
وی در پاسخ به این سوال که در حال حاضر پرسپولیس چقدر 
از مطالبات برانکو را پرداخت کرده است، گفت: رقم دقیق نمی توانم 
بگویم اما می توانم تایید کنم تا این لحظه ۷۵ درصد مطالبات برانکو 

ایوانکوویچ پرداخت شده که این خیلی خوب است. 
بوشیچ در بخش دیگری از صحبت های خود در پاسخ به این سوال 
که آیا هنوز هم مجازات های فیفا پرسپولیس را تهدید می کند، گفت: 
من به فیفا اطلاع دادم که پرسپولیس تا به حال چقدر پرداخت کرده 
است. امیدوارم بتوانیم از مجازات های دیگر جلوگیری کنیم اما شما 
می دانید که این در دست ما نیست و همه چیز در اختیار فیفاست. 
وی در ادامه به مذاکرات فدراسیون فوتبال ایران و برانکو برای 

قبول هدایت تیم  ملی فوتبال ایران اشاره کرد و گفت: مذاکرات انجام 
شد و برانکو آماده بود تحت شرایط مالی بسیار عادلانه سرمربی تیم 
 ملی فوتبال ایران شود اما تاج به یک باره ویلموتس را انتخاب کرد. 
او در پاسخ به این سوال که آیا بدهی پرسپولیس به برانکو موجب 
شد وی سرمربی تیم  ملی فوتبال ایران نشود، گفت: این یک فرضیه 

است و نمی توانم درباره آن با قطعیت نظر بدهم. 
وکیل سرمربی اسبق پرسپولیس در بخش دیگری از صحبت های 
خود گفت: برانکو هرگز از حضور در ایران پشیمان نخواهد شد. او 
به نتایج ورزشی خود در پرسپولیس و تیم  ملی فوتبال ایران بسیار 
افتخار می کند. او در بین مردم ایران محبوب و عزیز بوده و همیشه 
آنها را دوست دارد. به همین دلیل با وجود همه مشکلات، برانکو 
زودتر ایران را ترک نکرد. برانکو زمانی که کار می کند فقط نتیجه، 
ورزش و پیشرفت بازیکنان برایش مهم است. متأسفانه مدیریت 
باشگاه پرسپولیس هرگز حرفه ای رفتار نکرد. همه مربیان با ورود 
به ایران آگاه بودند ایران تحت تحریم سخت است و به همین خاطر 
برانکو همیشه سرش��ار از درک و انعطاف بود. در روزهایی که در 
ایران بود هرگز مدیریت را تحت فشار قرار نداد با این حال مدیران 
پرسپولیس بدرستی از برانکو قدردانی نکردند. برانکو هر چقدر هم 
آدم خوبی باشد، تحملش نامحدود نیست. برانکو فقط دستمزدش 

در قرارداد را می خواست، نه یک یورو بیشتر، نه یک یورو کمتر. 
بوشیچ در پایان در پاسخ به این سوال که آیا پیش بینی می کند 
روزی دوباره برانکو به فوتبال ایران بازگردد، گفت: من درباره بازگشت 
احتمالی برانکو به فوتبال ایران خیلی خوشبین نیستم اما باید بدانید 

هرگز نباید گفت هرگز.

پرونده مطالبات سرمربیان اسبق سرخابی همچنان باز است

برانکو  راضی، شفر ناراضی
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